
دوئل مجلس و وزارت بهداشت
افزایش ظرفیت دانشجوهای پزشکی؛ سیاست یک  بام و دو هوایی که ادامه دارد

موضــوع افزایــش ظرفیت رشــته های 
علوم پزشــکی، چند روزی است به یکی 
از داغ تریــن بحث هــای ایــن روزهای 
رســانه ها تبدیل شــده اســت. ماجرا از 
آنجا شروع شد که آمار ســازمان جهانی 
بهداشــت درخصوص ســرانه پزشک در 
ایران در رســانه ها منتشر شــد و پس از 
آن، کارشناســان و متخصصان نظرهای 
متفاوتی در این مورد مطرح کردند. پس از 
اظهارنظرها پیرامون این موضوع، سرانجام، 
یوســف داوودی، نماینده مردم سراب در 
مجلس، از طراحی طرح دوفوریتی افزایش 
پذیرش در رشته های علوم پزشکی خبر 
داد و گفت: با توجه به نیازسنجی شورای 
عالی انقلاب فرهنگی و پایین بودن میزان 
دانشــجویان رشــته های علوم پزشکی، 
تعدادی از نمایندگان طرح دو برابر شدن 
پذیرش دانشــجویان رشــته های علوم 
پزشکی در سال تحصیلی آینده را به هیئت 

رئیسه ارائه کردند.
اخطار وزیر بهداشت: کمبود 

پزشک نداریم
به دنبال این ماجرا، وزیر بهداشت، درمان 
و آموزش پزشــکی با بیان این که تا حدود 
چهار سال آینده مشکل پزشک در مناطق 
محروم برطــرف خواهد شــد، گفت: به 
دوســتانم در مجلس اخطار می دهم که 
این افزایش ظرفیت پذیرش دانشجویان 
پزشکی، جز بیشتر شدن پزشکان بیکار، 

حاصل دیگری نخواهد داشت.
 سعید نمکی، در همایش روز پزشک گفت: 
می خواهم از کســانی که ما را مورد لطف 
قرار می دهند، تشکر کنم. پزشکان همواره 
در تلاش هستند تا سلامت مردم به خطر 

نیفتد. در این زمینــه، بی مهری هایی نیز 
گریبان گیر ما می شود. ۴۴ درصد بیکاران 
فعلی جامعه، لیسانس به بالا هستند و باید 
توجه کرد که اوضاع پزشک بیکار به مراتب 
بدتر از دیپلم بیکار خواهد بود. نباید بدون 
کارشناسی، سرمایه های ملی را دور بریزیم. 
جایگاه فعلی نظام ارائه خدمات، این تحول 

افزایش ظرفیت پزشکی را پذیرا نیست.
پایین نگه داشــتن ظرفیت، 
به جای اولویت قــرار دادن 

نیازهای مردم؟!
نظــام بهرامی کمیل، جامعه شــناس در 
این باره به »ایرناپــلاس« گفت: آموزش و 
پذیرش دانشجویان پزشکی، سال ها قبل 
از وزارت علوم گرفته و به وزارت بهداشت 
سپرده شد. این اشــتباه بزرگی بود که به 

دلیل فشــار و لابی پزشــکان به خصوص 
ســازمان نظام پزشــکی صورت گرفت. 
دانشجویان رشته های پزشکی از بدو ورود 
به دانشــگاه، خود را از دیگر دانشجویان 
متمایز می دانند و ایــن در تربیت و رفتار 
اجتماعی آنان در آینده تأثیر دارد. از طرف 
دیگر، در طول این سال ها، وزارت بهداشت 
و سازمان نظام پزشکی با پایین نگه داشتن 
ظرفیت دانشــجو در این حــوزه، به جای 
اولویت قرار دادن نیازهــای مردم، به فکر 
حفظ موقعیت شغلی و سطح دستمزدهای 

خود بودند.
سیاســت »یک بام و دوهوا« 

پسندیده نیست
بهرامی کمیل ادامه می دهد: متأسفانه در 
۳۰ سال گذشــته وزارت بهداشت هر بار 

که فشار برای افزایش ظرفیت زیاد شده، 
وعده داده تا چهار یا پنج سال دیگر، مشکل 
حل می شود که تا حالا نشده و البته امکان 
بازخواســت وزرای قبلی هم نیست. اگر 
تعداد و آموزش دانشــجویان رشته های 
کشاورزی با وزارت جهاد کشاورزی و تعداد 
و آموزش مهندســان مکانیــک با وزارت 
صنعت است، هیچ اشکالی ندارد درمورد 
دانشجویان رشته های پزشکی هم وزارت 
بهداشت تصمیم بگیرد. اما سیاست یک بام 
و دوهوا پسندیده نیســت. پیشنهاد من 
این اســت اگــر اراده ای در مجلس نبود، 
قوه قضائیه به موضوع وارد شود و علاوه بر 
افزایش ظرفیت رشته های پزشکی، طرح 
بازگرداندن آموزش این حــوزه به وزارت 
علوم را نیز در دســتور کار قــرار دهد. در 

آن صورت، شاید سفره برخی از امتیازات 
تبعیض آمیز مانند فراهــم آوردن امکان 
ادامه تحصیل دانشجویان پزشکی خارج 
از کشور در داخل کشور برچیده شود. این 
جامعه شــناس می افزاید: برخی مخالفان 
افزایش ظرفیــت پذیرش دانشــجویان 
پزشکی می گویند؛ پزشکی دکان نیست 
که صندلی هایش را بفروشــیم. البته من 
با نگاه پولی به بخش آمــوزش مخالفم و 
منظور ما افزایش ظرفیت در بخش دولتی 
است که اتفاقاً هزینه زاست و پولی نصیب 

کسی نمی شود.
چرا بایــد وزارت خانه ای که 
ذی نفع است، تصمیم گیرنده 

باشد
در ایــن میــان، میرحمایت میــرزاده، 
سخنگوی کمیســیون آموزش مجلس، 
موافق افزایــش ظرفیت اســت. او گفته 
اســت: علت اصلی عدم افزایش ظرفیت 
در رشته های پزشکی، جدا کردن مدیریت 
دانشگاه های علوم پزشکی از وزارت علوم، 
تحقیقات و فناوری و واگذاری آن به وزارت 
بهداشت بود. چرا باید وزارت خانه ای که در 
این زمینه ذی نفع است در زمینه افزایش 

ظرفیت پزشکی تصمیم گیرنده باشد؟
اعتراض ۲۶ تشکل دانشجویی 

به افزایش ظرفیت
در ایــن میان، ۲۶ تشــکل دانشــجویی 
دانشگاه های علوم پزشکی سراسر کشور در 
نامه ای اعتراض خود را به طرح دوفوریتی 
افزایش دو برابری ظرفیت رشته های علوم 
پزشکی اعلام کردند. حال باید منتظر ماند 
و دید در روزهای آینده کــه این طرح در 
مجلس بررسی می شود، چه نتیجه ای رقم 

خواهد خورد.

برای نخستین بار در ایران انجام می  شود

 »تورواسکالپ«
 تنها متد غیرتهاجمیِ لاغری

تنها دســتگاه لاغری موضعی غیرتهاجمی، 
برای نخســتین بار وارد ایران شــد. مدیرکل 
کمپانی »آفتــاب فروزان آریا« بــا اعلام این 
خبرگفت: استفاده از این تکنولوژی لاغری که 
به صورت روش غیرجراحی است، صددرصد 
تضمینــی و بدون عــوارض معمول ســایر 
روش های لاغری اســت و موضع لاغرشــده 
 به هیــچ عنــوان برگشــت پذیرنخواهد بود. 
یحیی گل بابایــی افزود: ایــن روش لاغری 
غیرجراحی که با دستگاه تورواسکالپ انجام 
می شود، برای همه افراد به جز بیماران دیابتی، 
زنان باردار و مبتلایان به امراض قلبی بلامانع 
اســت. وی عنوان کرد: این دســتگاه صرفاً 
دراختیار پزشکان متخصص زیبایی قرار داده 
می شود و درحال حاضر، تکنولوژی مذکور در 
اختیاردومرکز کلینیک زیبایی در تهران سپس 
در شــهرهای اصفهان، رشت، شیراز و مشهد 
قرار خواهد گرفت. گل بابایی به بومی ســازی 
دستگاه تورواسکالپ آیدی در آینده اشاره کرد 
و گفت: باتوجه به تاثیرزیبایی در سلامت روان 
و اهتمام جامعه به مباحث زیبایی و زیباجویی، 
این کمپانی در نظر دارد در آینده با خودکفایی 
در تولید این تکنولوژی درداخل نیز به ارزآوری 
کشور کمک کند. وی یادآورشد: این دستگاه 
هیچ گونه آلاینده عفونی برای محیط زیست 
ایجاد نمی کند و به لحاظ تعداد جلسات مورد 
نیاز نیز برای افراد وقت گیر نیست. وی گفت: 
با استفاده از تورواسکالپ آیدی، در یک جلسه 
ضخامت چربــی آن موضع ۲۴ درصد کاهش 
می یابد و بازگشتی ایجاد نمی شود. گل بابایی 
یادآورشد: پزشکان متخصص زیبایی پس از 
آموزش دوره استفاده از این دستگاه می توانند 
خدمات لاغری را به مراجعان شان ارائه دهند. 
صرفاً پزشکان حوزه زیبایی امکان آموزش و 
استفاده از توروراسکالپ که روش غیرجراحی 

لاغری است را دارند.

مزایده ۲ مدرسه جنجالی بنیاد شهید

تعیین تکلیف تا ۱۵ شهریورماه
ایسنا: اوایل تیرماه اخباری مبنی بر احتمال 
پلمب ۱۱ مدرسه تحت مالکیت بنیاد شهید 
منتشر و در پی آن در روز دهم تیرماه دو مدرسه 
ابتدایی دخترانــه »زیــوری« در منطقه ۲ و 
مدرسه پسرانه »شهدای هسته ای« در منطقه 
۳ تهران پلمب شــدند. همان زمان مذاکراتی 
میان سرپرســت وزارت آمــوزش و پرورش، 
بنیاد شهید و استانداری تهران آغاز و توافقاتی 
برای رفع مشکل و بازگشایی مدارس حاصل 
شــد، با این حال چند روز گذشته والدین این 
دو دبســتان از به مزایده رفتن و تخلیه این دو 
مدرسه خبر دادند. منصور اردستانی، مدیرکل 
دفتر حقوقی امــلاک و حمایت قضائی وزارت 
آموزش و پــرورش، درباره علــت تخلیه این 
دو مدرســه به رغم توافقات حاصله و تکلیف 
دانش آموزان این دو مدرسه اظهار کرد: امروز 
جلسه خوبی با بنیاد شهید پیرامون این مدارس 
برگزار شد و توافقات حاصله از سوی طرفین 
در حال پیگیری اســت. از مجمــوع مدارس 
تحت مالکیت بنیاد در شــهر تهران، قرارداد 
اجاره ۱۰ مورد منعقد شده و مابقی تا همین 
هفته نهایی می شــود. وی درباره دو مدرسه 
پلمب شــده »شهدای هســته ای« و »شهید 
زیوری« که درچند روز اخیر تخلیه و به مزایده 
گذاشته شده اند نیز گفت: در حال هماهنگی 
هستیم و این دو مدرسه در دستور خرید قرار 
گرفته اند. پیشنهاد خرید این دو ملک را داده ایم 
و با بنیاد شــهید هم توافقات اولیه داشته ایم. 
ارزش گذاری این دو مدرســه نیــز از طریق 

هیئت های کارشناسی انجام می شود.

رئیس سازمان وظیفه عمومی خبرداد:

 محرومیت های اجتماعی 
برای مشمولان غایب

ایرنا: رئیس ســازمان وظیفه عمومی نیروی 
انتظامی گفت: مشــمولان غایبی که تاکنون 
برای تعیین تکلیف وضعیت خدمتی خود اقدام 
نکرده اند، برابر ماده ۱۰ قانون با محرومیت های 
اجتماعی مواجه می شوند. سردار تقی مهری 
افــزود: برابر مــاده ۲ قانون خدمــت وظیفه 
عمومی، هر فرد ذکــور ایرانی از اول ماهی که 
به سن ۱۸ ســالگی تمام می رســد، مشمول 
مقــررات خدمت وظیفه عمومی اســت. وی 
ادامه داد: برابر ماده ۵۸ قانون خدمت وظیفه 
عمومی، مشمولانی که در مهلت معرفی تعیین 
شده، وضعیت خدمتی خود را مشخص نکنند، 
غایب محســوب می شــوند. وی عنوان کرد: 
مشــمولان خدمت وظیفه عمومی که مدت 
غیبت اولیه آنان تا سه ماه باشد، سه ماه اضافه 
خدمــت و چنان چه غیبت اولیــه آنان بیش 
از سه ماه باشــد به ۶ ماه اضافه خدمت تنبیه 
می شوند؛ مشمولانی که غیبت آن ها بیش از 
یک سال باشد، علاوه بر ۶ ماه اضافه خدمت، 
 فراری محســوب و به مراجع قضائی معرفی 

می شوند.
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 فراموش کار نباشیم  
و به ایران فکر کنیم

رضا منصوری/ فیزیک دان
دغدغه ایــن روزهای من، فراموشــی همگانی 
در ایران اســت. گویا فرامــوش کرده ایم در چه 
کشــوری زندگی می کنیم و از یاد برده ایم که 
چند هزار سال، تاریخ پشت سر ماست. فراموش 
کرده ایم چه گردنه های تاریخی  را پشــت ســر 
گذاشــته ایم. گاه از یاد می بریم که با همه آنچه 
پشت سر گذاشتیم، در زمان حال چه وضعیت 
خوبی داریم که اگر مسائل و دغدغه های روزمره 
رفاهی از جمله تورم و از این دســت مشکلات 
را بــرای لحظه ای کنــار بگذاریــم، می توانیم 
ببینیم تا همین صد ســال پیش کشــور ما در 
چه شــرایط وحشــتناکی گرفتار بود و چگونه 
چندین میلیون نفر از گرسنگی و بیماری مردند 
و چطور تحت فشارهای سیاسی و نظامی بودیم. 
شاید دوستانی که این چند خط را می خوانند، با 
خود فکر می کنند احتمالاً »صدایم از جای گرم 
درمی آید«؛ یا بی دغدغه ام! اما این طور نیســت. 
اگر دقیق تر نگاه کنیم و حواس مان به سیر تاریخ 
باشد، با نگاه به گروه های سیاسی از هر قشری، 
می توان فهمید مسائل کشور، تبدیل به موضوعی 
ثانویه شده است و به جای دغدغه مهم »سرنوشت 
ایران در مسیر تاریخ« گرفتار دغدغه های سطح 
پایین، کم عمق و روزمره شــده ایم. کافی است 
برای چند لحظه دغدغه های روزمره اقتصادی، 
سیاســی و ... را کنار بگذاریم و بــه موجودیت 
ایران فکر کنیم. کافی است به خطراتی که این 
سرزمین را تهدید می کند، نگاه کنیم یا مثلًا به 
تحولات علمی در دنیا بنگریم و سهم ایران را در 
مسیر این تحولات در نظر بگیریم. کافی است از 
خودمان بپرسیم در سال های گذشته کشورهای 
مختلف از نظر علمی چه رشدی داشتند و ما چه 
قدر رشد کردیم؟! اصلًا در سال آینده می خواهیم 
کجای جهان بایستیم و چه تصویری از »ایران« 
به مردم جهان بدهیم؟! وقتی به این موضوعات 
فکر کنیم، بقیه مسائل رنگ می بازد. تازه متوجه 
می شویم که اغلب ما و کسانی که مدعی نگرانی 
برای این کشور هستند، چه به لحاظ سیاسی و 
چه به لحاظ علمی و فرهنگی، متوجه نیستند 
که این بشــر مدرن روش جدیدی برای تفکر و 
حل مسائل خود پیدا کرده و به جای این که غر 
بزنند و همدیگر را متهم کنند یا حتی یکدیگر 
را بکشند به جای این فکر کنند که راه حل این 
دغدغه ها و مشــکلات کجاســت، قدمی برای 
حل آن بردارند. به گمان مــن راه برون رفت از 
این بحران هم بسیار ساده اســت؛ کافی است 
چرخش بینش داشته باشیم و مسائل را جوری 
دیگر ببینیم. به جای این که هــر روز از گران و 
ارزان شدن اجناس بگوییم و راجع به بالا و پایین 
شدن قیمت ها اظهارنظر یا گلایه کنیم که چرا 
فلان وزیر فلان حرف را زد یا نزد و از سیاستمدار 
تا استاد دانشگاه تا کاسب و کارمند و کارگر فقط 
از شرایط انتقاد کنیم؛ ببینیم مسئله هر کدام از 
ما کجاست و هرکسی به قدر وسع خود به حل 
آن موضوع کمک کند؛ با هــر توانی که دارد. ما 
باید مثبت اندیش باشیم؛ ما انسان هایی هستیم 
که شــرایط بدتر از این را در طول تاریخ تجربه 
کرده ایم، حالا هم با نگاهی امیدوار درباره اوضاع 
فکر کنیم و خودمان برای حل مشــکلات مان 
تلاش کنیم. ســاده ترین مثال این کــه اگر در 
کوچه ای راه می رویم و آشــغالی بر زمین است، 
به جای بد و بیراه به شهرداری، آن را جمع کنیم؛ 
به همین سادگی. درحال حاضر جمعیت اقلیتی 
از ما این روش و منــش را در پیش گرفته اند؛ اما 

جامعه اکثریتی چنین نمی کند.

یادداشت 

قابل توجه برخی پزشک ها

 نصب کارت خوان اجاره ای 
جرم است

اقتصادنیوز: بعد از مدت ها کشــمکش بر سر 
نصب یا عدم نصب دستگاه کارت خوان در مطب 
پزشکان که با مقاومت شــدید این صنف مواجه 
شد، بالاخره مجلس شــورای اسلامی براساس 
قانون ۱۶۹ مالیات های مستقیم، قانون الزام نصب 
دستگاه کارت خوان را در مطب پزشکان تصویب 
کرد. درهمین باره کارشناس امور مالیاتی اضافه 
کرد: اگر پزشکی در ارائه اطلاعات درآمدی خود 
همکاری نکرد، ســازمان امور مالیاتی از طریق 
شــیوه های دیگری از جمله مشــاهده ســوابق 
درآمدی و مالیاتی و تراکنش ســایر پزشکان در 
آن منطقه می تواند استفاده کند. غیبی پور گفت: 
اگر پزشکی در نصب دستگاه کارت خوان شماره 
فرد دیگری را اعلام کند یا از دستگاه کارت خوان 
اصطلاحاً اجاره ای استفاده کند، براساس قانون 

مرتکب جرم شده است.

خبر روز

مترو از قوت لایموت برای تهران واجب تر استمخالفتی برای ارائه گواهی نامه موتورسیکلت به زنان وجود ندارد
ایسنا: معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده، از برگزاری نشست ها و پیگیری مکاتبات جهت ارائه »گواهی نامه موتورسیکلت برای 
زنان« خبر داد و گفت: به این جمع بندی رســیدیم که مغایرت قانونی در این زمینه وجود ندارد. معصومه ابتکار افزود: مغایرت قانونی 
وجود ندارد و اگر زنان تمایل و نیاز داشته باشند، باید بتوانند گواهی نامه موتورسیکلت دریافت کنند و اگر هم در آیین نامه ای مشکل یا 
سیاست نانوشته ای داریم، امید است برطرف شود. وی درباره تأثیر موتورسیکلت بر محیط زیست نیز بیان کرد: در دوران فعالیت خود در 
محیط زیست، طرفدار موتورسیکلت برقی بودم و بر این باورم که موتورهای بنزینی دو زمانه و چهار زمانه، آلودگی زیادی ایجاد می کند؛ 
به همین دلیل از این موضوع بسیار حمایت می کنم. به نظر موضوع موتور و هم دوچرخه بخشی از آن به موضوع سلامت و بخشی دیگر 

به حفظ محیط زیست بازمی گردد. وی استفاده از موتورسیکلت و دوچرخه را سبک زندگی خوب دانست.

مهر: رئیس شورای اسلامی شهر تهران در آیین افتتاح بخش دیگری از خط ۷ مترو، ازآن به عنوان بخش مهم از متروی تهران که در 
آستانه مهرماه و آغاز سال تحصیلی انجام می شود یاد کرد و افزود: این هم زمانی جای خوشحالی دارد و از همه عوامل و مسئولان مؤثر در 
شرکت متروی تهران، معاونت حمل ونقل و شهرداری تهران تشکر می کنم. هاشمی، با یادآوری این که تجهیزات متحرک این خط هنوز 
تأمین نشده است، خاطرنشان ساخت: خط شش و هفت با حداقل ظرفیت کار خواهند کرد و امیدواریم به زودی شاهد ایجاد ظرفیت 
قابل قبولی برای این کریدورهای راهبردی حمل ونقل عمومی شهر تهران باشیم. وی ادامه داد: ساخت مترو از قوت لایموت برای تهران 
واجب ترست، به خصوص در شرایط تحریم، رکود و تورم که مترو، علاج هر سه درد است. وی در ادامه گفت می توان با ساخت و توسعه 

مترو با رکود مقابله کرد واشتغال سالم و رونق در بخش تولید وخدمات ایجاد کرد.

دریا وفایی/  گروه جامعه
daryavafaei2009@gmil.com

شهریبهداشت
وزیر بهداشت اعلام کرد:

کاهش هزینه های کمرشکن بستری شدن  روستاییان
معاون وزارت ورزش وجوانان خبر داد:

ایجاد ۴ هزار شغل برای جوانان
ایسنا: وزیر بهداشت در حاشیه مراسم دستاوردهای 
دولت تدبیر و امید در توسعه زیرساخت های روستایی 
با حضور در جمع خبرنگاران و درباره اقدامات وزارت 
بهداشــت در دولت تدبیــر و امید به ویــژه در حوزه 
روســتایی، گفت: امروز با حضــور رئیس جمهور از 
فعالیت های روستایی در بخش های مختلف در حوزه 
سلامت، برق رسانی، آب رسانی و غیره بازدید شد. وی 
افزود: در حوزه بهداشت و درمان در سال های بعد از 
انقلاب دستاوردهای بسیار زیادی داشته ایم. در دولت 
تدبیر و امید نیز به ویژه در زمینه اجرای طرح تحول 
نظام سلامت، صرف منابع ویژه برای بخش سلامت و 

افزایش ۳ درصدی سهم سلامت از جی دی پی، توسعه 
مراکز بهداشتی و درمانی در قالب مراکز جامع سلامت 
در مناطق مختلف روستایی و حاشیه شهرها، توسعه 
پایگاه های سلامت، افزایش پوشش واکسیناسیون، 
افزایش دسترسی به خدمات بهداشــتی و درمانی، 
کاهش هزینه های کمرشکن بســتری به ویژه برای 
روستاییان از رقم بالای ۳۵ درصد به ۵ درصد، پوشش 
داروهای اساسی به خصوص برای روستاییان و پوشش 
بیمه همگانی جوامع کمتر برخوردار و روستاییان در 
قالب بیمه همگانی سلامت از دســتاوردهای بسیار 
مهمی است که در دولت یازدهم و دوازدهم محقق شد.

شهر خبر: معاون ســاماندهی امــور جوانان وزارت 
ورزش و جوانــان گفــت: وزارت ورزش حدود ۱۰۶ 
میلیاردتومان تسهیلات برای اشــتغال زایی جوانان 
هزینه کرده و تاکنون برای چهارهزارنفر شغل ایجاد 
شــده اســت. محمدمهدی تندگویان اظهار داشت: 
رسالت و تکلیف قانونی وزارت ورزش و جوانان و معاونت 
جوانان، ایجاد اشــتغال و توانمندسازی جوانان است. 
وی تصریح کرد: در همین راســتا بانک قرض الحسنه 
رسالت تا پایان سال گذشته ۱۴ میلیارد تومان به منظور 
ایجاد شغل برای جوانان پرداخت کرده و ۵۸۵ هسته 
کار )کارگاه های تولیدی(، همچنین ۱۷۵۵ اشــتغال 

مستقیم در این هسته ها ایجاد شده است. تندگویان، 
با اشــاره به راســتی آزمایی کارگاه ها و مشاغل ایجاد 
شده تاکید کرد: در این خصوص با ایستگاه های جهاد 
دانشگاهی قرارداد بسته شده تا در زمینه راستی آزمایی 
فرایند کار این کارگاه ها و مشاغل ایجاد شده انجام شود 
و اقدام به پایش آن ها کرده و گزارش کار را به ما ارائه 
دهند. معاون ساماندهی امور جوانان تاکید کرد: »سرباز 
مهارت« نیز طرح جدیدی بود که ســال گذشته آغاز 
شد و امسال نتیجه داد و با همکاری ستاد کل نیروهای 
مســلح بحث ســرباز مهارت )مهارت های زندگی و 

اشتغال( مطرح شد.

عکس خبر 

دانشجویان دانشگاه های تهران و خراسان شمالی در قالب اردوهای جهادی دانشجویی در مناطق سیل زده و 
محروم خراسان شمالی از جمله روستاهای کال ایمانی، روستای خرتوت، مناطق عشایری. بخش جرگلان 

به ارائه خدمات پزشکی، آموزشی. عمرانی و فرهنگی پرداختند.                                       داورنیا/ خبرگزاری مهر

 نمایشــگاه پدیده های هنری از پســماندهای پلاستیکی توسط اســتاد امیر هوشــنگ ورزنده، با عنوان 
»ساعت های عمو هوشنگ« در نگارخانه رسول مهر اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان تهران برپا شد. 
 امین جلالی/ خبرگزاری ایرنا

نمایشگاه ساعت های ساخته شده با پسمانداردوی جهادی در روستاهای محروم خراسان شمالی

مهر: رئیس بیمارستان دام پزشــکی تهران گفت: به 
تازگی در کهریزک ســگ ها را کشتند و موج اعتراض 
به راه افتاد؛ اما همان قدر که کشــتن حیوانات زشت 
است، غذا دادن به سگ های ولگرد هم نادرست است. 
پیام محبــی تصریح کرد: متولی دام پزشــکی حیات 
وحش طبق قانون، ســازمان محیط زیســت اســت. 

محبی درباره این که هزینه های درمان حیات وحش 
چگونه باید تأمین شود، گفت: در این مورد خاص حتی 
کشورهایی مثل کنیا و تانزانیا که کشورهایی آشفته به 
شمار می روند، مرتب تر از ما هستند. در حیات وحش 
آن کشورها اگر پلنگ یا شیری نصف کپل یک گورخر 
را بخورد، کســی به گورخر کار ندارد و آن گورخر به 

مسیر خود ادامه می دهد تا بمیرد؛ اما اگر یک ماشین 
پای گورخر را بشکند، وظیفه اصلاح پای گورخر برقرار 
است. یعنی مداخله نوع بشر است که داستان را خراب 
می کند. متأسفانه در کشور ما براساس سلیقه مدیران 
تصمیم گیری می شود و روندی برای این مسئله نداریم. 
همان قدر که کشــتن حیوانات زشت است غذا دادن 
به ســگ های ولگرد هم نادرست اســت؛ هرچند فکر 
می کنند کار خیر انجام می دهند. حتی می توان ثابت 
کرد که مقصر کشته شــدن آن سگ ها، کسانی بودند 

که به آن سگ ها در بیابان غذا دادند و عملًا تکثیرشان 
کردند. هر گونه ای از حیوانات را حمایت مداخله جویانه 
کنیم، گونه های دیگر را به خطر می اندازیم. فراموش 
نکنیم یکی از بزرگ ترین و نخســتین دلایل انقراض 
یوزپلنگ های ایرانی، سگ های ولگرد هستند. این دو 
گونه در طبیعت تضاد منافع دارنــد، اگر یوزپلنگ را 
در طبیعت ببینیم آن را می زنیم؛ در حالی که سگ را 
نمی زنیم! به این ترتیب سگ شانس بقا دارد. بنابراین ما 

سیستم یکپارچه را خودمان به هم می زنیم.

رئیس بیمارستان دام پزشکی تهران عنوان کرد:

حامیان حیوانات در کشتارشان سهیم هستند


